
DĚTI V MŠ ZÁMECKÁ V JILEMNICI SE KONEČNĚ DOČKALY 

Zástupkyně ředitelky MŠ Jilemnice pro MŠ Zámecká paní Eva Vaníčková, tak jako i její kolegyně 

v ostatních MŠ, se zaregistrovala také do čtenářské pregramotnosti MAMI, TATI, POJĎME SI ČÍST, pod 

záštitou MŠMT a den 22.dubna 2025 byl dnem vyhodnocení celé 5-ti týdenní aktivity, kdy rodiče četli 

svým dětem půjčené knihy s poučením z nakladatelství ADVENT-ORION, které pozitivně působí na 

jejich emoce a tím tak na jejich charakter, protože podporují i zdravou dětskou fantazii. 

V šatně nás uvítala výstavka obrázků s příslušným titulem, který rodiče svým dětem četli. 

Paní Eva Vaníčková zahájila aktivitu a musela ihned odejít za 

plněním dalších důležitých úkolů, protože se jednalo o 

reklamaci stavebního díla, a tak to musely učitelky Mgr. 

Markéta Kebrtová a Bc. Věra Janovská zvládnout a plně svou 

„šéfovou“ zastat. 

Protagonista aktivity se dětem představil a sdělil jim své 

jméno: „Já jsem Pepa“. Uvítali se všichni písničkou KNIHA JE 

NÁŠ DOBRÝ KAMARÁD a po vyprávění poučného příběhu 

JAK KARLÍK S TOMÁŠKEM 

NAŠLI DĚDEČKOVU 

KOUZELNOU KNIHU, 

KTERÁ ZMĚNILA CELÝ 

JEHO ŽIVOT jim ukázal 

největší knihu a nejmenší 

knihu, při které se děti 

velice smály, protože tak 

malinkou knížečku ještě 

neviděly. Když jim Pepa 

ukázal svou kouzelnou 

knihu BIBLI, chtěly hned znát nějaká kouzla, a tak Pepa otevřel Bibli a 

čte první kouzlo: „Za všechno musíme děkovat!!!“ a když vybízely a 

přály si ještě další kouzlo, Pepa otevřel Bibli skoro až na konci a říká: „Tak toto kouzlo si opravdu 

pamatujete, je velmi důležité – Ve školce jsme všichni kamarádi, vzájemně si pomáháme, máme se 

rádi a nikomu neubližujeme“. A my všichni věříme, že toto kouzlo si budou pamatovat stále. Pak dětem 

řekl, že i ony dnes dostanou svou první kouzelnou knihu, a to knihu HNĚDÁČEK A NALEZENÁ PODKOVA 

z nakladatelství ADVENT-ORION, kterou pro ně pořídila investiční skupina J.B.Corporation s.r.o. , ale 

nemohou jí dostat tak jednoduše. Musejí každý samostatně přijít, pozdravit, podat ruku a představit se. 

A nakonec to zvládly všechny děti. 

Před ukončením se všichni společně vyfotily a rozloučili 

se písničkou KNIHA JE NÁŠ DOBRÝ KAMARÁD. 

Když jsme hodnotili obrázky, které si pak děti 

odnesly domů, byli jsme všichni spokojeni, jak se 

jim obrázky zdařily.  



 

Paní zástupkyně ředitelky paní Eva Vaničková chtěla aktivně získat zpětné vazby i od rodičů, a tak jim 

předtiskly otázky, které chtěly vědět, aby je pak nakonec odevzdaly k dalšímu posouzení. 

Zeptali jsme se paní zástupkyně vedou MŠ pro MŠ Zámecká paní Evy Vaníčkové 

Co Vám dala tato aktivita a proč jste se i Vy zaregistrovala se svou školkou? 

„Vnímala jsem moje kolegyně jak byly s aktivitou spokojeny, a tak jsem se zaregistrovala také, a to se 

svými předškoláky, a jsem za to moc ráda. Obecně vnímám jak se v rodinách málo čte a tato aktivita 

napomáhá komunikaci v rodinách a pravidelnému čtení před spaním. Jsem ráda, že jsme se zapojili, 

protože to je velmi zajímavá aktivita, kde se aktivizují vztahy v rodině a rodiče pak i vnímají naši práci 

lépe. Myslím, že důležité je v tomto případě poděkovat mým kolegyním za jejich aktivitu při zvládání 

točení knih a následnou prací s dětmi při vyprávění si nad obrázky o knihách. Největší poděkování ale 

patří všem rodičům, které se se svými dětmi této čtenářské pregramotnosti zúčastnili, protože bez nich 

by to prostě nešlo. 

Děkujeme za rozhovor a přejeme Vaší školce mnoho spokojených dětí, ale i rodičů, ale hlavně ať Vaši 

předškoláci úspěšně nastoupí do školy a brzy se naučí číst, aby si tak mohly svou první kouzelnou knihu 

brzy sami přečíst. 

Text: Ing. Josef Vavřík 
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